
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 1. juli 2020 stillet følgende spørgsmål 

nr. 1455 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.   

 

Spørgsmål nr. 1455:  

”Vil ministeren sikre, at der er danske medicinsk cannabis produkter på markedet in-

den evalueringen af forsøgsordningen til efteråret?” 

 

Svar: 

Til brug for besvarelsen er der indhentet bidrag fra Lægemiddelstyrelsen, som jeg kan 

henholde mig til: 

 

”Ordningen er tilrettelagt således, at initiativet til dyrkning og fremstilling ligger hos 

private virksomheder, der skal søge om tilladelser og opfylde de opstillede krav til 

fremstilling og optagelse af produkter på Lægemiddelstyrelsen.  

 

Dyrkning og fremstilling af danske cannabisprodukter er en omfattende og tidskræ-

vende proces.  

 

De danske virksomheder har først skulle etablere deres virksomhed i Danmark ved 

bl.a. at sikre de fornødne faciliteter og personale. Derefter har virksomhederne skul-

let påbegynde dyrkning og forarbejdning af cannabis på en måde, der sikrer ensar-

tede og reproducerbare produkter.” 

 

Jeg henviser i øvrigt til besvarelsen af SUU alm. del spørgsmål nr. 1160, som indehol-

der oplysninger om hvilke elementer, der kan påvirke sagsbehandlingstiden. 
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